

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' SRI ISMAIL SABRI BIN YAAKOB
(BERA)**

TARIKH : 15 JULAI 2019

SOALAN-SOALAN

- i) **DATO' SRI ISMAIL SABRI B. YAAKOB [BERA]** minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan jumlah kemasukan pelaburan luar secara langsung (FDI) di dalam Negara untuk 6 bulan pertama tahun 2019 dan perincian mengenainya.
- ii) **TUAN TEH KOK LIM [TAIPING]** minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** bertarikh **18 JULAI 2019** menyatakan pencapaian pelaburan asing untuk tahun terkini berbanding tahun-tahun yang lalu dan usaha-usaha yang telah diambil untuk membaiki kedudukan Malaysia di peringkat antarabangsa.
- iii) **DATO' SRI HAJI FADILLAH BIN YUSOF [PETRAJAYA]** minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** bertarikh **18 JULAI 2019** menyatakan jumlah pelaburan baru yang masuk ke Malaysia sepanjang 6 bulan pertama tahun 2019 serta apakah usaha yang telah dilakukan untuk menarik minat pelabur terus melabur dalam Malaysia.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Saya memohon untuk menjawab bersama pertanyaan-pertanyaan oleh Yang Berhormat Bera dengan Yang Berhormat Taiping dan Yang Berhormat Petra Jaya, kerana ketiga-tiga soalan ini adalah berkaitan dengan jumlah pelaburan langsung asing untuk tahun 2019 serta usaha-usaha yang diambil Kementerian Perdagangan Antarabangsa dan Industri (MITI) bagi terus menarik minat pelabur ke Malaysia.

2. Sepertimana Yang Berhormat ahli-ahli Dewan Rakyat sedia maklum, cabaran ekonomi global ketika ini amat tidak menentu dan sebagai negara yang mengamalkan ekonomi terbuka, Malaysia tidak terkecuali dari menerima impak dan terkesan akibat daripada keadaan tidak menentu pada ketika ini, terutama sekali konflik perdagangan di antara Amerika Syarikat dan China. Atas sebab ini, Kementerian dan juga agensi-agensi di bawah seliaan MITI sentiasa berusaha memastikan Malaysia terus menjadi tumpuan dan keutamaan oleh pelabur-pelabur asing melalui pelbagai inisiatif yang dijalankan. Hasilnya dapat dibuktikan melalui jumlah kelulusan pelaburan langsung asing yang diterima oleh Malaysia.

PELABURAN LANGSUNG ASING (FDI) PADA TAHUN 2019

3. Bagi tempoh suku tahun pertama 2019 (Januari hingga Mac), jumlah pelaburan yang diluluskan adalah sebanyak RM53.9 bilion. Dari jumlah tersebut, pelaburan langsung domestik, dengan izin *domestic direct investment (DDI)* yang diluluskan adalah sebanyak RM24.6 bilion iaitu 45.6%, manakala pelaburan langsung asing, dengan izin, *foreign direct investment (FDI)*, yang diluluskan adalah sebanyak RM29.3 bilion iaitu 54.4% dari jumlah keseluruhan pelaburan diluluskan. Jumlah pelaburan langsung asing yang diluluskan menunjukkan peningkatan sebanyak 73.4% berbanding RM16.9 bilion dalam tempoh yang sama pada tahun 2018.

SOALAN NO : 4

4. Daripada jumlah keseluruhan **Foreign Direct Investment** tersebut, sektor perkilangan masih menjadi **tumpuan pelabur asing** iaitu sebanyak **RM20.2 bilion**, **RM8.1 bilion** dalam sektor **perkhidmatan** dan **RM1.0 bilion** dalam sektor utama lain yang meliputi **perlombongan, perladangan dan komoditi serta pertanian**.

5. Peningkatan ini **mencerminkan daya saing berterusan negara sebagai destinasi pilihan pelaburan asing di rantau ini**. Projek-projek yang diluluskan ini juga dijangka akan menghasilkan kesan berganda bagi pertumbuhan syarikat-syarikat dan industri sokongan serta pembangunan sumber tempatan, pertumbuhan pembangunan kluster, pengukuhan aktiviti penyelidikan dan pembangunan serta dalam masa yang sama meningkatkan pembangunan modal insan.

6. Kementerian ini sentiasa memberi penekanan atas kepentingan impak positif bagi setiap pelaburan yang masuk ke dalam negara. Bermula pada tahun 2019, saya juga telah mengarahkan, dengan izin, **Key Performance Indicator bagi agensi-agensi pelaburan di bawah Kementerian dirombak** untuk turut juga mengambil kira data pelaburan yang telah dilaksanakan, dengan izin, **realised investment**. Ini bagi memastikan semua pelaburan yang diluluskan memberi kesan positif secara langsung kepada ekonomi negara.

7. Untuk makluman, Kementerian melalui **Lembaga Pembangunan Pelaburan Malaysia (MIDA)** telah mengambil inisiatif untuk mengumpul data pelaburan yang telah dilaksanakan, dengan izin, **realised investment**, melalui kaji selidik status pelaksanaan (*Implementation Survey*) sebanyak **dua kali setahun**. Ini adalah bagi mendapatkan maklumat mengenai status pelaksanaan projek-projek yang telah diluluskan.

8. Bagi projek-projek **perkilangan dan perkhidmatan** yang di bawah bidang kuasa Kementerian yang diluluskan **dari tempoh 2014 hingga 2018**, adalah didapati bahawa sebanyak **4,212 projek (69.6%) telah direalisasikan dengan jumlah pelaburan bernilai RM276.5 bilion**. Jumlah pelaburan ini meliputi 58.3% atau RM161.1 bilion pelaburan tempatan dan 41.7% atau RM115.4 bilion pelaburan asing.

9. Di samping itu, Kementerian juga mensasarkan supaya pelaburan yang diterima haruslah mewujudkan peluang pekerjaan termasuk pekerjaan berpendapatan tinggi, selaras dengan aspirasi negara untuk menjadi sebuah negara maju. **Bagi tempoh Januari hingga Mei 2019, sejumlah 3,140 pekerjaan berpendapatan tinggi dalam sektor perkilangan telah dijana** melalui projek perkilangan yang diluluskan berbanding tempoh yang sama pada tahun 2018 berjumlah 1,842 pekerjaan. Ini menunjukkan peningkatan yang signifikan iaitu sebanyak 70.4%.

LANGKAH-LANGKAH UNTUK MENINGKATKAN FDI

Tuan Yang di-Pertua,

10. Bagi terus meningkatkan keyakinan pelabur ke Malaysia, Kerajaan akan memanfaatkan trend mega terkini terutamanya **Revolusi Perindustrian 4.0 menerusi Dasar Kebangsaan Industry4WRD**. Kerajaan juga akan terus menggunakan pendekatan pengukuhan ekosistem dalam strategi penggalakan pelaburan. Pada tahun 2018, Kementerian ini telah juga memperkenalkan **strategi 4S, dengan izin, search, seek, secure and service**. Saya juga telah mengarahkan agensi di bawah MITI untuk terus menekankan aspek perkhidmatan pasca insentif, dengan izin, post-incentive service untuk terus membantu para pelabur di negara ini menjalankan aktiviti mereka.

11. Selain daripada itu, di antara usaha-usaha berterusan yang dijalankan untuk menarik minat pelabur adalah seperti berikut:

- i) Mengkaji semula dan menambah baik dasar pelaburan negara serta mengukuhkan fasiliti dan kemudahan pelaburan agar lebih kompetitif dan mampu bersaing khususnya dengan negara-negara lain di rantau ini;
- ii) Mensasarkan pertumbuhan baharu dalam sektor perkhidmatan yang moden, berintensifkan pengetahuan, menyumbang kepada peningkatan eksport dan menjana peluang pekerjaan berkualiti;

SOALAN NO : 4

- iii) Memanfaatkan Komuniti Ekonomi ASEAN dan Perjanjian Perdagangan Bebas agar Malaysia menjadi gerbang pelaburan di ASEAN dan meluaskan akses pasaran perniagaan; dan
- iv) Menganjurkan misi-misi perdagangan dan pelaburan ke luar negara untuk menarik peluang-peluang pelaburan yang baharu.

Tuan Yang di-Pertua,

12. Kementerian ingin menekankan bahawa pelaburan yang diterima oleh negara tidak seharusnya bergantung sepenuhnya kepada pemberian insentif. Dalam hal ini, strategi baru yang diperkenalkan oleh Kementerian dan juga agensinya untuk menarik pelaburan berkualiti tinggi adalah dengan memberi **penekanan kepada aspek pemudahcara serta fasilitasi perniagaan dan pelaburan**. Selain daripada itu, rejim pengurusan akaun secara terperinci dan sistematik terus diperkukuhkan di semua peringkat bagi memastikan negara kekal sebagai destinasi pelaburan yang menarik dan berdaya saing.

13. Saya juga ingin memaklumkan pada tahun 2018, **InvestKL**, iaitu sebuah agensi di bawah Kementerian turut **berjaya menarik sebanyak 12 syarikat multinasional**, dengan izin, ***Regional Headquarters and Hubs*** yang melibatkan **pelaburan sebanyak RM2.3 bilion**, yang telah **mewujudkan 1,339 peluang pekerjaan, tanpa menawarkan insentif Kerajaan**.

Tuan Yang di-Pertua,

14. Sukacita saya ingin berkongsi bahawa baru-baru ini Malaysia telah dinobatkan sebagai **negara terbaik di dunia untuk melabur** pada tahun 2019 oleh majalah edaran antarabangsa **CEOWORLD mengatasi Singapura, Thailand, United Kingdom dan juga Jepun**. Pengiktirafan ini menunjukkan usaha berterusan Kerajaan dalam pengukuhan institusi, dengan izin, *institutional reforms* di mana usaha-usaha ini telah meningkatkan keyakinan pelabur dan menampakkan hasilnya. Kerajaan amnya dan MITI khususnya akan terus mempergiatkan usaha untuk meningkatkan pelaburan ke dalam negara demi kepentingan rakyat dan ekonomi negara.

15. Di samping itu, terdapat juga beberapa **pengiktirafan** yang diberikan kepada agensi-agensi **penggalakan pelaburan** di bawah Kementerian. Antaranya pengiktirafan oleh majalah penerbitan edaran antarabangsa, **Site Selection**, kepada **MIDA dan InvestKL** sebagai antara agensi penggalakan pelaburan terbaik didunia dan dirantau ini. Pengiktirafan ini mencerminkan usaha berterusan agensi-agensi di bawah Kementerian dalam mengendali keperluan syarikat-syarikat yang sedang berkembang, memaksimumkan kecekapan dan memperoleh kepercayaan dan penghormatan di kalangan pemain industri di seluruh dunia.

Ia juga memberi isyarat penting kepada pelabur-pelabur berpotensi bahawa agensi-agensi penggalakan pelaburan di bawah Kementerian adalah antara yang terbaik di dunia dan akan terus meningkatkan kualiti perkhidmatan dan kekal dedikasi dalam mendukung aspirasi Malaysia.

Tuan Yang di-Pertua

16. Saya mengucapkan terima kasih atas keprihatinan ahli-ahli Yang Berhormat di Dewan ini dan MITI akan terus bekerja keras menerusi strategi 4S seperti yang saya nyatakan tadi untuk membawa pelaburan berkualiti ke negara ini. Sekian, terima kasih.